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PROTOKÓŁ  

z  XI SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 

odbytej w dniu 25 czerwca 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1220. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 14 radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.  Nieobecny Radny Jarosław Plichta. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Pracownicy Urzędu Gminy: Zofia Ługowska i Emilia Bartosiewicz 

Sołtysi sołectw: Chajew i Bukowiec 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawek opłaty za 

pojemnik. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

zagospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez 

część roku 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Brąszewice. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XI sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy zwrócił się do Radnych z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad pkt 5, 6, 7 i 8, czyli 

podjęcia uchwał dotyczących gospodarowania odpadami. Swój wniosek uargumentował tym, że 

zaistniały nowe okoliczności i trwają jeszcze konsultacje dotyczące tej sfery, pracownik niedawno brał 

udział w szkoleniu po którym nasunęło się kilka kwestii, które należy rozważyć, aby dopracować 

projekty uchwał, tak aby były jak najbardziej korzystne dla mieszkańców naszej Gminy i aby jak 

najlepiej wpisały się w jej specyfikę. 

Ze względu na brak uwag do wniosku Wójta, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

proponowany porządek po zmianach. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. 

Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Brąszewice. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 18 czerwca 2015 roku do 25 czerwca 
2015 roku Wójt Gminy poinformował: 

1. Ogłoszono II przetarg na sprzedaż drewna  z topoli uzyskanej z wycinki na działce gminnej. 
Przetarg odbędzie się w dniu 1 lipca 2015 r.  

2. W dniu 15 czerwca 2015r. dokonano naprawy przyłącza wodociągowego w miejscowości Ciołki. 
Naprawa wykonana została własnymi siłami. 

3. W dniu 23 czerwca 2015r. podpisano umowy na pożyczko dotację i pożyczkę pomostową na 
budowę kanalizacji w miejscowości Godynice i Przedłęcze z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz złożono wniosek o płatność.  

3. Ogłoszono przetarg na udzielenie kredytu na sfinansowanie deficytu budżetowego wynikającego 

z realizacji inwestycji ujętych w planie budżetowym Gminy Brąszewice na rok 2015. Termin składania 
ofert  - 2 lipiec 2015 r. 

5.  W dniu 18 czerwca 2015r. naprawiano tłuczniem nawierzchnie drogi w miejscowości Kamienniki 

w kierunku m. Narty. 

6.  Dnia 22 czerwca 2015r. naprawiano drogi dojazdowe do pól przez gruzowanie w miejscowości 
Starce. 
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7.  W dniu 23 czerwca naprawiono nawierzchnię drogi tłuczniem w miejscowości  Błota oraz zatoczki 
dla PKS. 

8.  Naprawiano  nawierzchnię drogi tłuczniem w miejscowości Chajew, tzw. droga miotlarska. 

9.  Trwa wykaszanie poboczy dróg gminnych. 

10. Z dniem 22 czerwca 2015r. na stanowisko konserwatora oczyszczalni ścieków został zatrudniony 

P. Mariusz Kulig. 

11. W dniu 20 czerwca 2015r. na sali gimnastycznej Publicznego Gimnazjum w Brąszewicach odbyły się 
powiatowe zawody  mini  Judo. 

 

Ad. 4  

Radna Grażyna Dobruchowska interpelowała o wykoszenie poboczy przy drogach relacji Zagóra – 

Ciupki i Zagóra – Robaszew. 

Wójt Gminy poinformował podobnie jak na poprzednich sesjach, że wykaszanie poboczy trwa. Prace te 

są wykonywane systematycznie, lecz ze względu na jeden traktor, który jest do dyspozycji (a 

wykorzystywany jest do wszystkich prac na drogach i obsługi beczkowozu) idą powoli. Niemniej na tym 

terenie tak jak i w innych miejscowościach trawy zostaną wykoszone. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że coś trzeba zrobić z drogą powiatową w Wólce Klonowskiej. 

Jego zdaniem władze powiatu ją lekceważą, a jej stan jest zły. Jednocześnie podziękował za wykoszenie 

rowów przy drodze powiatowej na ul. Starowiejskiej, jednak wskazał, że nie do końca jest zadowolony 

z operatora, który te prace wykonywał. 

Radny Jacek Piotrowski interpelował o naprawę dziur na Przeryciu oraz o naprawę drogi w 

miejscowości Gałki od  Przerycia w kierunku na Wojków. 

Radny Adam Laskowski wskazał na zły stan drogi powiatowej w Wólce Klonowskiej oraz interpelował o 

utwardzenie drogi na Wólce Klonowskiej od strony Lisów. 

Radny Ryszard Kurzaj interpelował o naprawę dziur na Przeryciu między asfaltami oraz o 

zamontowanie jednej wiaty przystankowej na ul. Zabrodzie. 

Radny Grzegorz Kulig wskazał, że pomimo niedawnego równania drogi Starce – Robaszew, droga ta 

znów jest w złym stanie. Poprosił o wykaszanie traw w Starcach oraz o wycięcie zakrzaczeń w rowie 

przy drodze powiatowej w Starcach. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy droga na Szymaszkach ma gwarancję, zgłosił spękania asfaltu przy 

poboczu oraz interpelował o poprawienie mostu w tej miejscowości. 

Kierownik Ref. IT poinformowała, że droga ta ma gwarancję, zostanie to sprawdzone. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że na przystanku na ul. Parkowej znów gromadzi się nocami 

młodzież, która zachowuje się bardzo głośno. Wójt Gminy poprosił o doprecyzowanie szczegółów, aby 

móc tą informację przekazać na piśmie do Komisariatu Policji. Radny Jan Stawirej poinformował, że 

ostatnie takie zdarzenie miało miejsce około 4 dni temu. 

Radna Grażyna Dobruchowska złożyła formalny wniosek o publikacje protokołów z sesji Rady Gminy 

na stronie internetowej Gminy Brąszewice, aby nie było nieporozumień oraz wypisywania bzdur i 

nieprawdy przez niektórych radnych. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że protokoły powinny być dostępne dla wyborców oraz zapytał 

na jakiej stronie byłyby zamieszczane te protokoły. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał skąd taka zmiana. 

Wójt Gminy ustosunkowując się wyjaśnił, że jeśli Rada zdecyduje o publikacji protokołów na stronie 

internetowej, to kwestie techniczne zostaną ustalone z pracownikami. Odnosząc się do zapytania 

Radnego Jacka Piotrowskiego wyraził swoją opinię, że w przypadku zamieszczania protokołów, 
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wcześniej takiej woli wśród Radnych nie było. Jeżeli Rada Gminy tak postanowi, to należy Rady Gminy 

słuchać, bo żyjemy na szczęście w demokratycznym kraju. Nikt nie ma nic do ukrycia, a głos Radnych to 

głosy naszych mieszkańców. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za 

przyjęciem wniosku od publikację protokołów z sesji na stronie internetowej Gminy. 

Radny Józef Toruński interpelował o wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej w miejscowości 

Trzcinka oraz podziękował mieszkańcowi Wiertelaków za wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej 

we własnym zakresie. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Brąszewice. 

Radny Jan Stawirej zapytał, czy w projekcie w punkcie dotyczącym posiadanego zasobu 

mieszkaniowego chodzi o agronomówkę. Czy agronomówka jest planowana do sprzedania i czy 

pozostałe nieruchomości będą sprzedawane? 

Wójt Gminy przypomniał, że to Rada ma  jedyną możliwość podejmowania decyzji w kwestii 

ewentualnej sprzedaży nieruchomości, a nie Wójt. Odpowiadając Radnemu poinformował, że w 

przedstawionym planie ujęta jest ewentualna sprzedaż agronomówki. Temat ten był poruszany już w 

poprzedniej kadencji, jednakże Radni nie doszli do konsensusu. W chwili obecnej nie ma planów na 

sprzedaż innych nieruchomości, ale jeżeli Rada wskaże którąś nieruchomość do sprzedaży, to należało 

będzie rozważyć taki wniosek. Wskazał również na nieruchomość pod adresem ul. Sieradzka 61, której 

w jego opinii nie należy nigdy sprzedawać, ze względu na bardzo dobrą lokalizację, która może być 

wykorzystana np. na parking z którego korzystać będą wszyscy mieszkańcy. Dodał, że z rozmów z 

Radnymi poprzednich kadencji wie, że temat sprzedaży niektórych nieruchomości był w przeszłości 

podejmowany, jednak niekiedy spotykał się z niechęcią mieszkańców i Radnych. Radny Grzegorz Kulig 

potwierdził, że w przeszłości próby sprzedaży nieruchomości w Chajewie spotykały się z protestem ze 

strony mieszkańców.  

Radny Jan Stawirej wyraził swoją opinię, że agronomówki nie należy sprzedawać. 

Wójt Gminy wskazał na swoje ogromne zdziwienie słowami Radnego Jana Stawireja, który jeszcze w 

zeszłym roku agronomówkę chciał sprzedawać za symboliczną złotówkę. Przypomniał, że byli w 

wielkiej kontrze, gdyż w przeciwieństwie do Radnego, Wójt uważał i nadal tak sądzi, że całej działki w 

tak dobrej lokalizacji nie należy sprzedawać. Jeśli dojdzie do sprzedaży to należy sprzedać tylko 

budynek z małą częścią działki, a resztę, która jest przyległa do terenu szkoły pozostawić. Sprzedaż 

takiej nieruchomości w tak dobrej lokalizacji za symboliczną złotówkę jest bardzo niekorzystna dla 

Gminy i jest temu przeciwny. Podkreślił, że dopóki jest Wójtem nie zgodzi się na sprzedaż więcej niż 

budynku i 4 metrów parkingu. Jeżeli kiedyś będzie inny Wójt i będzie chciał sprzedać więcej, to będzie 

jego decyzja i jego odpowiedzialność. Była propozycja skierowana do mieszkańców, o której Radni 

wiedzieli, że póki Gminy nie stać na inwestowanie w tą nieruchomość, to grunt ten miał być 

udostępniony mieszkańcom na podstawie umowy użyczenia. Propozycja ta nie spotkała się z 

akceptacją mieszkańców. Jednak, wszystko tak naprawdę leży w rękach wszystkich Radnych. 

Radny Jerzy Ławniczak przypomniał, że w czasie rozmów w poprzednim roku Rada była w tym temacie 

podzielona. Jego zdaniem nie powinno się sprzedawać tej działki. 

Wójt Gminy podkreślił, że w żadnym wypadku nie przyłoży ręki do sprzedaży całości tej działki, jest to 

sprzeczne z interesem Gminy. Jeżeli już Rada Gminy podejmie taką decyzję, to sprzedać można 

wyłącznie budynek z małym parkingiem. Wielkim błędem byłoby sprzedanie tej nieruchomości za 

symboliczną złotówkę. 

Radny Jacek Piotrowski zaproponował utworzenie na tej działce parkingu dla szkoły. 
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Wójt Gminy wskazał, że Radny Jacek Piotrowski jest nie do końca zorientowany w odniesieniu do 

poprzedniej kadencji, ponieważ z taką propozycją Wójt wystąpił już wcześniej. Nie mniej jest to w jego 

opinii bardzo dobry pomysł, bo działka jest własnością gminy, a ewentualna budowa parkingu w 

przyszłości, za kilka lat byłaby zasadna. 

Radny Józef Toruński zapytał o część działki na której jest zlokalizowany budynek poczty i maszt 

telekomunikacyjny. 

Wójt Gminy poinformował, że budynek w którym mieści się poczta jest również własnością Gminy, a 

maszt należy do operatora telekomunikacyjnego wobec którego Gmina ma zobowiązanie w postaci 

zapewnienia dojazdu do centrali.  

Przewodniczący Rady Gminy wyraził opinię, że sprzedaż za symboliczną złotówkę była by oznaką 

niegospodarności Gminy. 

Wójt Gminy dodał, że w przeszłości Gmina płaciła duże pieniądze za kupowane grunty, wskazując jako 

przykład m. in. teren pod salę gimnastyczną i teren przy strażnicy OSP Brąszewice, więc nie można 

wyzbywać się działek o znaczeniu strategicznym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od głosu wstrzymał się 1 radny (Ryszard Kurzaj).  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XI/47/2015 z dnia 25 

czerwca 2015 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 6 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- poinformował, że chce rozdać Radnym materiały z kilkoma wariantami stawki opłaty za odpady i 

wywołać dyskusję na ten temat; 

- przedstawił list otwarty Burmistrza Gminy i Miasta Błaszki w sprawie wsparcia finansowego budowy 

na sieradzkim rynku rzeźby (fotela) Antoine’a Cierplikowskiego; 

- przedstawił pismo z PGE dot. spadków napięcia w miejscowości Gałki z informacją, że zakład 

energetyczny zainstaluje rejestrator, aby zweryfikować to zgłoszenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 

Po wznowieniu obrad rozpoczęła się dyskusja dotycząca gospodarki odpadami. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że ma informacje, że Gmina Brzeźnio do końca roku nie zmienia 

stawki za odpady, a brakujące pieniądze są dopłacane z pieniędzy gminnych. Zapytał, jaka stawka jest 

ustalona w Gminie Klonowa, aby Radni mieli rozeznanie. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że Radni Gminy Klonowa ustalili stawkę od stycznia 2015 r. od osoby 

w wysokości 8 zł. Na obecną chwilę Gmina Brąszewice miesięcznie dla firmy EKOREGION płaci 

29610,36 zł. Przed drugim przetargiem opłata ta wynosiła 17919,39 zł. Jest to wzrost o 60,52% w 

stosunku do stawek ustalonych przed przetargiem. Miesięcznie brakuje 7494,31 zł. 

Wójt Gminy dodał, że różnica ta jest bilansowana z nadpłaty z 2014 r., ale z informacji od pracowników 

wie, że pieniędzy tych braknie do końca 2015 r., aby utrzymać stawkę 6 zł od osoby. Na śmieciach nie 

zarobi nikt poza firmami odbierającymi odpady. Na każdej gminie, również na Gminie Brąszewice ciąży 
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obowiązek utworzenia i utrzymania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Czy nam się 

to podoba czy nie, to PSZOK będziemy musieli wybudować. Jeżeli nie zbilansujemy tego z opłat za 

odpady, to będziemy musieli zbilansować to kosztem innych inwestycji na terenie Gminy. Dodał 

również, że mieszkańcy o konieczności zwiększenia stawki za odpady byli przez niego informowani na 

wszystkich zebraniach sołeckich. Nadmienił, że obserwując rynek odpadów i wymieniając się wiedzą z 

innymi samorządowcami, przypuszcza, że za dwa lata gminy staną przed widmem kolejnych podwyżek. 

Firmy wywozowe podzieliły między sobą rynek, co znacznie ograniczyło konkurencję, a wynikiem tego 

jest dyktowanie zasad i stawek przez firmy. Przypomniał, że do ostatniego przetargu zgłosiła się tylko 

jedna firma, więc trudno mówić o konkurencji. Z informacji, które posiada wynika, że w innych 

gminach również nastąpi wzrost stawki. 

Wójt Gminy przedstawił Radnym kalkulacje różnych wariantów stawek ze wskazaniem jakie finansowe 

konsekwencje niesie wybór każdego z nich. Zaznaczył, że przy utrzymaniu stawki 6 zł od osoby i stałej 

kwoty 36 zł dla rodzin powyżej 6 osób Gmina Brąszewice miesięcznie traciłaby 7494,31 zł. 

Poszczególne warianty obejmowały kalkulacje uwzględniającą stałą stawkę opłaty za osobę, jak 

również stawkę różnicowaną w zależności od ilości osób w gospodarstwie domowym. Podkreślił, że w 

kalkulacjach ujęte są koszty administracyjne takie jak: materiały biurowe, papier, tonery, opłaty 

pocztowe, koperty, materiały promocyjne itd., które Gmina musi ponieść w związku z obsługą 

gospodarki odpadami. Zaznaczył, że w przeciwieństwie do innych gmin, nie został dodatkowo 

zatrudniony pracownik do obsługi tego obszaru, a wszelkie prace zostały powierzone pracownikom. 

Idąc dalej wskazał, że przy stawce 7,70 zł od osoby zaczynają się bilansować koszty płacone firmie i 

koszty administracyjne, jednakże w dalszym ciągu nie pozostają fundusze na zbudowanie i utrzymanie 

PSZOK. Dopiero stawka 8 zł od osoby pozwala na pokrycie kosztów i chociaż częściowe 

współfinansowanie PSZOK. Analizując warianty różnicujące stawkę w zależności od ilości osób wskazał, 

że nawet ustalenie stawki 9 zł od pierwszej osoby i obniżanie jej o 0,50 zł od każdej kolejnej nie pozwoli 

na pokrycie kosztów gospodarki odpadami generując comiesięczną stratę ponad 1500 zł. Dodatkowo 

wskazał na dobrą, bo aż 95,55 % ściągalność opłat, która w tych kalkulacjach została wzięta pod uwagę, 

a zgodnie z przepisami nie wyegzekwowane opłaty będą ściągane przez Urząd Skarbowy. Zwrócił się do 

Radnych, aby zastanowili się, czy stawka powinna być jednakowa dla wszystkich osób, czy jednak 

zróżnicowana.  

Radny Jan Stawirej wskazał, że w niektórych gospodarstwach kosze nie są pełne lub wystawiane są co 

drugi miesiąc. W jego opinii jest to haracz. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że bardziej sprawiedliwe byłoby płacenie za konkretna ilość 

odpadów. 

Kierownik Ref. IT poinformowała, że w drugim przetargu ilość osób została zmniejszona. Dodała, że 

firmy kalkulują tak stawki, że mimo nie odbierania z danej posesji odpadów, to firma liczy sobie za 

przejazd tą trasą. Jest to wypadkowa podziału rynku przez firmy i braku konkurencji. 

Wójt Gminy przyznał, że głosy te nie są odosobnione, również uważa, że przepisy te są 

niesprawiedliwe, ale niestety takie jest prawo, w ramach którego samorząd musi funkcjonować i go 

przestrzegać. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał co dzieje się z pieniędzmi, które zostały z 2014. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że pieniądze te miały być przeznaczone na budowę PSZOK, jednakże 

na obecną chwilę muszą być przeznaczane na bilansowanie opłat. 

Wójt Gminy potwierdził, że pieniędzmi tymi są bilansowane obecne opłaty, tak aby ulżyć 

mieszkańcom. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że w drugim przetargu zbyt dużo osób wskazano w specyfikacji. 
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Radny Józef Przezak odniósł się do budowy PSZOK i wyraził opinię, że należy to wykonać, bo i tak nie 

ma przed tym obowiązkiem ucieczki. Wyraził zdanie, że najlepszą lokalizacja byłaby działka sąsiadująca 

z oczyszczalnią. 

Radny Jerzy Ławniczak uważa, że temat gospodarki odpadami jest trudny i mimo, że nie ma w nim 

winy samorządów, to mieszkańcy cierpią. Wyraził zdanie, że w przetargi, w których bierze udział jedna 

firma powinny być unieważniane. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że przepisy nie pozwalają na unieważnienie przetargu z takiego 

powodu. 

Wójt Gminy powtórzył opinię, że jeśli gospodarka odpadami nie będzie się sama bilansować, to Gmina 

będzie musiała do niej dokładać kosztem inwestycji i bieżącego utrzymania infrastruktury. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jeśli ten problem nie zostanie rozwiązany, to Gmina zamiast się 

rozwijać, będzie ciągle się zadłużać i cofać w rozwoju. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził zdanie, że samorządy nie mają wpływu na to co „władze na górze” 

ustalają. 

Radna Grażyna Dobruchowska dodała, że trzeba głosować na orłów, a nie na baranów. 

Wójt Gminy zapytał Radnych o opinię o uwzględnianiu ulg dla rodzin wieloosobowych. 

Radna Dorota Lipka zapytała ile w Gminie jest takich rodzin. 

Pracownik UG Emilia Bartosiewicz poinformowała, że zgodnie ze złożonymi deklaracjami rodzin 

(powyżej 7 osób) jest 95. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, dlaczego dla przedsiębiorców stawki nie są w poszczególnych 

wariantach zróżnicowane. 

Pracownik UG Emilia Bartosiewicz poinformowała, że kalkulacja zawiera - zwiększoną w stosunku do 

obecnie obowiązującej - opłatę za pojemniki dla firm. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy nie można założyć jeszcze większej ściągalności skoro Urząd 

Skarbowy będzie się tym zajmował. 

Wójt Gminy poinformował, że w przypadku gdy Urząd Skarbowy nie ściągnie pieniędzy z danego 

dłużnika, to kosztami egzekucji będzie obciążał Gminę. 

Radna Dorota Lipka zapytała, jaki jest ewentualny koszt budowy PSZOK. 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ofertami jakie trafiają do Urzędu i z informacji od innych Gmin 

to orientacyjny koszt takiej inwestycji wynosi około 150000 zł – 200000 zł. Dodał, że poza 

wybudowaniem dochodzą koszty związane z obsługą takiego punktu. 

Radna Dorota Lipka zapytała, do kiedy PSZOK musi zostać utworzony. 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z przepisami i wytycznymi kontroli taki obiekt powinien być 

utworzony jak najszybciej. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że ma świadomość, że ogólnie społeczeństwo na wsi jest biedne i 

nie ma reguły czy bieda dotyka tylko i wyłącznie rodzin wieloosobowych. Są rodziny 2-4 osobowe, 

które żyją w ubóstwie i są rodziny wieloosobowe, którym wiedzie się stosunkowo dobrze. Decyzję 

trzeba podjąć racjonalnie, ale nie do końca sprawiedliwym jest stosowanie ulg w zależności od ilości 

osób. 

Radny Jerzy Ławniczak dodał, że często spotyka się z głosami, że wśród osób  które nie płacą są osoby 

zamożne, które bezczelnie śmieją i unikają płacenia. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał czy jest możliwość, żeby stawki były obniżone dla rodzin 

korzystających z GOPSu. 
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Wójt Gminy poinformował, że zorientuje się czy pozwalają na to przepisy, ale wyraził opinię, że bardzo 

często jest tak, że z opieki GOPS korzystają osoby, które nie powinny np. te, które na wiele stać, ale 

przez niewykazywanie dochodów mieszczą się w kryteriach. Dla kontrastu dodał, że jest również wiele 

osób żyjących w biedzie, są to osoby honorowe, ambitne lub z innych powodów i czynników nie chcą z 

opieki korzystać. 

Skarbnik Gminy wracając do tematu ściągalności poinformowała, że pracownicy Urzędu nakłaniają 

dłużników, których stać na płacenie, jednak ci „śmieją się w żywe oczy” i nie płacą. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała, co z rodzinami, które z przyczyn losowych nie są w stanie dokonać 

opłat. 

Wójt Gminy poinformował, że było kilka przypadków losowych, gdzie w takich przypadkach były 

stosowane umorzenia, jednakże taka pomoc może być incydentalna - nie może mieć charakteru 

ciągłego. Jednocześnie zwrócił, się z pytaniem do Radnych, czy chcą dyskusje i opinie w temacie 

gospodarki odpadami wypracować na posiedzeniach Komisji. Jeżeli taka wola jest, to bardzo prosi 

Przewodniczących Komisji do przeprowadzenia takich posiedzeń. Zarówno Wójt jak i pracownicy 

Urzędu są do dyspozycji Radnych. 

Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Rewizyjna zadeklarowały podjęcie tego tematu na swoich 

posiedzeniach.  

 

Po zakończeniu dyskusji dotyczącej odpadów Przewodniczący Rady Gmin odczytał pismo z Krajowej 

Rady Sędziów Społecznych dotyczące wyborów ławników. Dodał, że na chwilę obecną z Gminy 

Brąszewice nikt nie zgłosił swojej kandydatury. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do Radnego Jacka Piotrowskiego, który na profilu na portalu 

facebook zamieścił wpis, w którym stwierdził, że Radni łamali prawo nie informując o posiedzeniach 

komisji. Poinformował, że nigdy nie było łamane prawo, a Radny zamieszczając te wpisy manipuluje 

informacją i oszukuje społeczeństwo. Zapytał Radnego czy kiedykolwiek został wyproszony z 

posiedzenia Komisji. Radny Jacek Piotrowski poinformował, że nie został zaproszony na posiedzenie. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że żaden przepis nie mówi o obowiązku informowania o 

posiedzeniach Komisji. Odniósł się również do zarzutu Radnego Jana Stawireja, który uważa, że  

przepisy nie są precyzyjne w kwestii terminu dostarczenia informacji o zwołaniu sesji i materiałów dla 

Radnych. Zwrócił się do Radcy Prawnego o opinię w tym temacie. 

Radna Grażyna Dobruchowska zapytała Radnego Jana Stawireja, ile razy w poprzedniej kadencji, jako 

Przewodniczący Komisji ds. Oświaty informował innych Radnych o planowanych posiedzeniach. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że terminy posiedzeń Komisji były ustalane po sesjach.  

Radna Grażyna Dobruchowska dodała, że terminy były ustalane tylko z członkami Komisji, ale 

Przewodniczący nie informował innych. 

Przewodniczący Rady Gminy odnosząc się do Radnego Jacka Piotrowskiego kolejny raz powtórzył, że 

prawo nie jest łamane. Dodał, że wszystkich Radnych wybrało społeczeństwo. Radni są 

przedstawicielami mieszkańców w Radzie. Porównywanie Radnych do baranów, jak miało to również 

miejsce na facebooku jest żenujące. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak zabierając głos, wyraził opinie, że oczywistym jest, że prace Rady i jej 

Komisji są jawne. W związku z tym każdy ma prawo uczestnictwa w posiedzeniach tych organów. Nigdy 

nie było sytuacji gdzie ktokolwiek był nie wpuszczony lub wyproszony z posiedzenia. Nikt nikomu nie 

ograniczał zasadę jawności. Natomiast to, czy informacja dotrze do danej osoby, jest kwestią 

techniczną. Bezspornym jest, że do łamania prawa materialnego nigdy nie dochodziło. 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnego Jacka Piotrowskiego, aby wskazał, który przepis 

mówi o obowiązku informowania i posiedzeniach Komisji. 

Radny Jacek Piotrowski odparł, że nie ma czasu na dyskusje z Przewodniczącym Rady. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że gdyby w internecie była informacja o posiedzeniach Komisji to 

dotarłaby do zainteresowanych osób. 

Przewodniczący Rady Gminy poparł tę opinię i wskazał, że takie uzgodnienia powinny mieć charakter 

współpracy, a nie rozpowszechniania oszczerstw. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że jako Przewodniczący Komisji ma obowiązek informowania o 

zwołaniu posiedzenia członków swojej Komisji, natomiast nie ma obowiązku informowania innych 

osób, chociaż nigdy Komisja nie obradowała w tajemnicy, każdy ma prawo wstępu. Jeżeli będzie to 

organizacyjnie możliwe, to wywieszenie informacji nie jest problemem, ale należy wziąć pod uwagę, że 

często posiedzenia są zwoływane z dnia na dzień. Dodatkowo, złożył podziękowania Radnemu Jackowi 

Piotrowskiemu za „życzliwy” donos do Wojewody na byłych już prezesów OSP, którzy zostali wybrani 

na Radnych. Dodał, że wszystkie rezygnacje z funkcji prezesów zostały złożone terminowo, a łatwiej 

byłoby zapytać się u źródła niż pisać donosy.  

Radny Jacek Piotrowski odparł, że nie był to donos, a zapytanie o zgodność z przepisami prawa. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że pismo to nie miało charakteru zapytania o zgodność z 

przepisami prawa, a był to zarzut w stosunku do byłych prezesów OSP. 

Radny Jacek Piotrowski zarzucił, że w KRS nie została ta informacja zamieszczona. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że informacja do KRS została zgłoszona. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że od lat było ustalone, że informacja o zwołaniu sesji była 

wysyłana na 7 dni przed, przy czym decydująca jest data stempla pocztowego. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że sesji nigdy nie udałoby się zwołać w terminie, gdyby 

decydowała data odbioru. Wskazał, że boli Radnych, gdy wypisywane są bzdury i oszczerstwa, jakoby 

ktoś łamał prawo. Nie można w każdym upatrywać przestępcy. 

Radna Grażyna Dobruchowska dodała, że wszyscy Radni powinni pracować dla dobra Gminy, a nie dla 

robienia sobie świństw. Radni nie muszą się zawsze ze sobą zgadzać, ale głosowanie za inwestycjami 

dla rozwoju Gminy jest ważne. Uchylanie się od głosowania za inwestycjami jest niepoważne. Radni 

przyszli, by pracować dla dobra Gminy. 

 

Wójt Gminy przypomniał o planowanym Festynie Rodzinnym i zaprosił Radnych do czynnego udziału w 

tej imprezie. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XI sesji Rady Gminy o godzinie 1220.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

Sylwester Domagała 


